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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvilken effekt forventer regeringen, at en afskaffelse af bundfradraget vil få på gartnerier-

hvervet, herunder med baggrund i at bundfradraget blev indført for at kompensere gart-

nerierhvervet, og hvad påtænker regeringen at gøre for at kompensere gartnerier for virk-

ningerne af afskaffelsen af bundfradraget? 

 

Svar 

En afskaffelse af det eksisterende bundfradrag i CO2-afgiften følger af anbefalingerne fra 

ekspertgruppen for en grøn skattereform. 

 

Det skønnes, at en afskaffelse vil tilvejebringe et merprovenu på ca. 60 mio. kr. samt in-

debære CO2-reduktioner på usikkert ca. 0,03 mio. ton i 2030. Merprovenu og CO2-reduk-

tion er medregnet i regeringens udspil som en del af rækken”CO2-afgiften (inkl. omlæg-

ninger)” i tabel 5.2 i udspillet. En væsentlig del af bundfradraget omfatter jordbrug og 

gartnerier.  

 

Regeringen har som led i sit udspil til Grøn skattereform foreslået, at der prioriteres knap 7 

mia. kr. frem mod 2030 til grøn omstilling af dansk erhvervsliv mv. Provenuet fra CO2-

afgiften og afskaffelsen af det eksisterende bundfradrag indgår som en del heraf og bru-

ges dermed til at understøtte virksomhedernes grønne omstilling. Der er konkret tale om 

omstillingsstøtte målrettet de virksomheder, der rammes hårdest af afgiften og har svæ-

rest ved at omstille sig uden støtte, samt målrettet støtte til fiskeriet, og investeringer i 

grøn teknologi. 


